
AKADEMICKÝ SENÁT 

UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 10/2018 (226)  
z řádného zasedání Akademického senátu UTB konaného 18. září 2018 

v zasedací místnosti č. 514 budovy U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín  

Přítomni:  Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Filová Andrea, Mgr.; Fryštáková Lucie, Bc.;  

Gál Robert, Ing. Ph.D.; Horáková Monika, Ing. Ph.D.; Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.;  

Illík Rostislav, dr ak. soch.; Janáčková Adéla, Bc.; Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.; Koutný Lukáš, Bc.; 

Kozák Vratislav, doc. Ing. Ph.D.; Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; Lapková Dora, Ing. Ph.D.;  

Macháčková Alena, Ing. CSc.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; Musil Miroslav, Ing. Ph.D.;  

Müllerová Hana, Bc.; Nemeškal Libor, MgA. Ph.D.; Nikischerová  Denisa, Bc.;   

Pekař Libor, doc. Ing. Ph.D.; Rak Jakub, Ing. Ph.D.;  Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.;  

Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Šilhánová Renata, Mgr. Ph.D.;  

Šnédar Libor, JUDr. Ph.D.; Šula Tomáš, PhDr. Ph.D.;  Valášek Pavel, doc. Ing. CSc.  

Celkem přítomno:  28 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni:  
Chromčák David, Bc.; Košťál Jindřich, Ing.; Liznová Adéla, Bc. DiS.;  Pavelka Tomáš, Ing.;  

Ševčík Jakub, Ing.; Švehla Milan, Bc.; Trojan Jakub, RNDr. MSc. MBA Ph.D.; Zacharová Michaela, Ing. 

Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Petr Sáha, CSc.; prof. Ing. Roman Prokop, CSc.;  

prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.; Mgr. Jan Kalenda, Ph.D.; Mgr. Pavel Krutil;  

PhDr. Ondřej Fabián; RNDr. Alexander Černý 

 

Předběžný program:  

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 225. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Slib člena AS UTB. 

6. Projednání návrhu „I. změny Mzdového předpisu UTB“. 

7. Projednání návrhu „I. změna Pravidel průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FLKŘ“. 

8. Projednání návrhu zástupce studentské komory AS UTB v rozvrhové komisi. 

9. Různé. 

 

Doplněný program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 225. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Slib členů AS UTB. 

6. Projednání návrhu „I. změny Mzdového předpisu UTB“. 

7. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

8. Projednání návrhu „I. změna Pravidel průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FLKŘ“. 

9. Projednání návrhu zástupce studentské komory AS UTB v rozvrhové komisi. 

10. Projednání návrhu zástupce FHS v ekonomické komisi AS UTB. 

11. Projednání návrhu zástupce FLKŘ v legislativní komisi AS UTB. 

12. Různé. 

 

            



   

 

 

2 

Zasedání zahájila a řídila Ing. Macháčková. Přivítala účastníky na prvním zasedání AS UTB 

v akademickém roce 2018/19 a informovala je o změnách v AS UTB a úkolech souvisejících s těmito 

změnami: 

 K 31. 8. 2018 skončilo členství v AS UTB rozvázáním pracovního poměru s UTB   

ak. sochaři Ondřeji Podzimkovi (FMK), JUDr. Pavlu Mauerovi (FLKŘ) a Mgr. Petru Vinklárkovi 

(FHS). Na uvolněná místa nastupují náhradníci MgA. Libor Nemeškal, Ph.D. (FMK),  

doc. Ing. Pavel Valášek, CSc. (FLKŘ) a Mgr. Andrea Filová (FHS).  

 Všichni členové studentské komory AS UTB, kteří byli po složení státní závěrečné zkoušky 

převedeni do seznamu náhradníků, byli už zapsáni k dalšímu studiu na příslušné fakultě a jsou 

opět členy AS UTB (Bc. Liznová, Bc. Müllerová, Bc. Švehla a Ing. Pavelka).  

Ing. Macháčková požádala členy AS UTB o kontrolu údajů o zástupcích fakult v AS UTB na webu  

a o nahlášení případných změn, hlavně u studentů. 

Na začátku zasedání vystoupil Ondřej Nekola, člen Studentské unie UTB, a podal informace ohledně 

zahájení akademického roku pro studenty prvních ročníků - akce „Seznamovák“. Vyslovil poděkování 

zaměstnancům UTB za jejich podporu této akce, zvláště prorektoru dr. Kalendovi a odboru marketingu  

a komunikace. Dosáhlo se propojení studentů všech fakult, Studentské unie UTB, zástupců AISEC a Unie 

studentů z Uherského Hradiště. V průběhu 1. ročníku Seznamováku se též podařilo získat 8.000,- Kč  

na podporu „Elišce“ (certifikát podpory). 

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 225 

Připomínky k zápisu č. 225 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB nebyly vzneseny. 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 226/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 225 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 226/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 225 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Ing. Macháčková připomněla usnesení AS UTB č. 225/4: „AS UTB doporučuje vydávat časový plán 

akademického roku pro fakultu nebo vysokoškolský ústav jako vnitřní normu fakulty nebo vysokoškolského 

ústavu.“. Seznámila členy AS UTB s úkolem děkanům a řediteli CPS z kolegia rektora č. 13/2018:  

„Na základě usnesení Akademického senátu UTB vydat časový plán akademického roku jako vnitřní 

normu fakulty nebo vysokoškolského ústavu.“ 

Časový plán výuky pro UTB v akademickém roce 2018/19 stanovil rektor prof. Sáha formou Rozhodnutí 

rektora č. 13/2018. 

Ad 3) Projednání programu zasedání  

Potřeba upravit a doplnit předběžný program schválený usnesením č. 225/5 (slib členů, projednání 

předloženého návrhu rektora na zřízení věcných břemen, doplnění zástupce FHS v ekonomické komisi  

a zástupce FLKŘ v legislativní komisi AS UTB).  

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 226/2: 

AS UTB schválil úpravu a doplnění předběžného programu zasedání č. 226 na tento program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 225. 
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2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Slib členů AS UTB. 

6. Projednání návrhu „I. změny Mzdového předpisu UTB“.  

7. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

8. Projednání návrhu „I. změna Pravidel průběhu studia  

9. ve studijních programech uskutečňovaných na FLKŘ“. 

10. Projednání návrhu zástupce studentské komory AS UTB v rozvrhové komisi. 

11. Projednání návrhu zástupce FHS v ekonomické komisi AS UTB. 

12. Projednání návrhu zástupce FLKŘ v legislativní komisi AS UTB. 

13. Různé. 

Hlasování: 
Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 226/2: 

AS UTB schválil úpravu a doplnění předběžného programu zasedání č. 226 na tento program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 225. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Slib členů AS UTB. 

6. Projednání návrhu „I. změny Mzdového předpisu UTB“.  

7. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

8. Projednání návrhu „I. změna Pravidel průběhu studia  

9. ve studijních programech uskutečňovaných na FLKŘ“. 

10. Projednání návrhu zástupce studentské komory AS UTB v rozvrhové komisi. 

11. Projednání návrhu zástupce FHS v ekonomické komisi AS UTB. 

12. Projednání návrhu zástupce FLKŘ v legislativní komisi AS UTB. 

13. Různé. 

Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sáha:  

- MŠMT poskytlo UTB dotace z ukazatele F na řešení projektů „Předcházení šoku z reality 

u budoucích učitelů mateřských a základních škol v období profesního startu“ (FHS) a „Podpora 
umělecké činnosti na FMK UTB“ v celkové výši 4,3 mil. Kč.  

- MŠMT byl zaslán přehled příjmů z transferu znalostí za rok 2017. Celkem příjmy činí  

716,7 tis. Kč. 

- MŠMT rozhodlo o poskytnutí dotace na podporu zahraničních studentů studujících na veřejných 

vysokých školách ve výši 550 tis. Kč. Následně MŠMT dotaci navýšilo o 19 637 Kč. 

- Náměstek ministra školství Pavel Doleček požádal rektory vysokých škol o vstřícnost při 

vydávání stejnopisů vysokoškolských diplomů v případě změny jména a rodného čísla absolventa 
vysoké školy v důsledku změny pohlaví. 

- MŠMT rozhodlo o navýšení neinvestičního příspěvku o 7,6 mil. Kč a investičního příspěvku  

o 3,0 mil. Kč. Celková výše příspěvku činí 463 433 160 Kč. 

- Na MŠMT byly odeslány požadované informace o dodržování podmínek hospodářských činností 

projektů OP a VaVpI. 

- Náměstek ministra školství Pavel Doleček opakovaně vyzval UTB k účasti na šetření 
uplatitelnosti absolventů UTB. S ohledem na GDPR se UTB odmítá do šetření zapojit. 

- Ministr školství byl požádán o prodloužení členství pana Libora Lukáše ve Správní radě UTB. 
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- MŠMT zaslalo doporučení vysokým školám neuzavírat spolupráci s institucemi Náhorního 

Karabachu. 

- Národní akreditační úřad vzal na vědomí kontrolní zprávu k navazujícímu magisterskému 

studijnímu programu „Bezpečnost společnosti“ (FLKŘ). 

- Národní akreditační úřad vyzval FT k úpravě akreditační žádosti magisterského studijního 

programu Výrobní inženýrství. Doporučil zařadit studijní program pouze do oblasti vzdělávání 

„Strojírenství, technologie a materiály“. 

- Národní akreditační úřad zaslal UTB návrhy složení hodnotících komisí pro posouzení 

akreditačních žádostí FT (bakalářský studijní program Materiály a technologie, magisterský 
studijní program Inženýrství polymerů, doktorský studijní program Procesní inženýrství). 

- Návštěva města Bataville, které v kraji Loraine ve Francii založil v 30. letech Tomáš Baťa -  
účast i premiéra Babiše. 

- Minuta ticha za zemřelé osobnosti dlouhodobě spojené s UTB: prof. Ducháček, prof. Kupec,  

prof. Rybka a paní Jaroslava Kovaříková. 

- Jednání s paní Blanka Varna, Indie – nabídka pomoci s náborem studentů v Indii. 

- UTB odmítlo poskytnout informace o svých studentech Dopravní společnosti Zlín-Otrokovice. 

- UTB navštívila delegace z Hunan Normal University (Čína) – návštěvu organizovala FaME. 

- Město Uherské Hradiště oznámilo ukončení smluv o spolupráci za účelem zajištění výuky  

ve vybraných studijních programech v pronajatých prostorech ve vlastnictví města. Smlouva bude 
ukončena k 31. 12. 2018. 

- Byla podepsána partnerská smlouva mezi UTB a Tribhuvan University (Nepál). 

- UTB navštívila delegace z čínského města Cangzhou. 

- UTB navštívila na několik týdnů delegace s East China University of Technology. 

- Vyhlášení zákona, kterým se mění zákon o vysokých školách - prodloužená platnost akreditací 

studijních programů na dostudování až do 31. 12. 2024. 

- UTB navštívil člen Správní rady UTB pan Thomas A. Bata. 

- Návštěva českého velvyslance v Kanadě pana Mgr. Pavla Hrnčíře. 

- Konalo se jednání Rady pro komercionalizaci. 

- CPS navštívil americký velvyslanec v ČR pan Stephen King. 

- Univerzitní institut zažádal Český institut pro akreditaci o akreditaci Obuvnické zkušební 

laboratoře. 

- Na FT se konal Sjezd chemiků České a Slovenské republiky. Byla udělena cena rektora za nejlepší 

přednášku. 

- Proběhlo zasedání Rady pro vnitřní hodnocení UTB, projednávaly se akreditace FaME, FHS  

a FMK. 

- Jednání s Ing. Marečkem, Krajský úřad Zlín – vouchery. 

Prorektor prof. Prokop 

- U3V - úspěšné zakončení akademického roku – proběhlo předání osvědčení. Dochází ke změně 

zájmů o určité kurzy – pokles o zájmu o kurzy počítačové gramotnosti, zvýšen zájem o kurzy 

digitální fotografie, digifilm a prezentace. 

- Předsednictvo U3V – setkání členů v Ústí nad Labem. 

- U3V konference 12. 11. 2018 v Senátu Parlamentu ČR k 20. výročí Asociace U3V. 

- CŽV – kurz českého jazyka pro cizince byl zakončen dne 15. 6. 2018 certifikovanou zkouškou 

v Jazykové škole Filosofické fakulty UP Olomouci – certifikát získalo 5 frekventantů. 

- Kurz českého jazyka pro akademický rok 2018/19 – zatím 20 plateb po 2 200 EUR, největší 

barierou je neudělení víza uchazečům. 
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Prorektor prof. Sedlařík 

- Výzva vyhlášená Technologickou agenturou České republiky v programu ZETA – výběr 

návrhů projektů aplikovaného výzkumu podporovaných z veřejných prostředků TAČR za účelem 

naplňování cílů programu ZÉTA (zapojení studentek/studentů a mladých výzkumných 

pracovnic/pracovníků do výzkumné a vývojové činnosti směřující k využití výsledků v praxi, 

zvýšení zájmu studentů a mladých výzkumných pracovníků o projekty s konkrétním praktickým 

dopadem a podpora takových projektů v akademické sféře obecně s propojením na hospodářskou 

sféru, dále podpora vyrovnávání příležitostí mladých výzkumných pracovníků – žen a mužů - při 

řešení projektů aplikovaného výzkumu financovaných tímto programem). 

- Vyhlášení výzvy MPO – projekty zaměřené technicky.  

- Rada pro výzkum vývoj a inovace zveřejnila první výsledky hodnocení Metodiky 17+  

v modulech 1 a 2 (publikace s rokem uplatnění 2016).   Kvality výstupů  UTB je srovnatelná 

s obdobnými  VŠ. Pro komplexní hodnocení VŠ bude zapotřebí dat z delšího časového 

období. 

Prorektor dr. Kalenda 

- Akreditační procesy na UTB a novela zákona o vysokých školách. 

- Stav přihlášek: k dnešnímu dni podáno 8637 přihlášek, proti roku 2017 pokles cca  

o 350 přihlášek. Do 1. ročníku zapsáno 3701 studentů - o 60 studentů méně než v roce 2017.  

- Doc. Chovancová doporučila neorientovat se jen na spolupráci s Vietnamem a Čínou,  

ale zajímat se i o uchazeče o studium z afrických zemí, kteří většinou mluví anglicky – 

doktorandi mohou přispět k publikacím v angličtině. Doporučila navázat spolupráce 

s univerzitami např. v Ghaně a Nigérii  - FaME má zkušenost se studenty z Ghany.  

Prorektor Mgr. Krutil 

- V rámci internacionalizace byly největší akcí „Letní školy“, kterých se nakonec zúčastnilo jen 

16 účastníků. Mgr. Krutil vyslovil poděkování všem, kteří se přičinili o zdárný průběh. 

- Příprava International Week 2019. 

- 12. a 13. 10. 2018 evropská akce ERASMUS Days – oslavy na UTB budou probíhat  

17. 10. 2018 na U13. 

Kvestor RNDr. Černý 

- Realizace projektu GEPOS:  FaME předány 2 učebny a rekonstrukce přilehlých prostor. 

- FT - rozsáhlejší práce v suterénu U2 (laboratoře pro Ústav technologie potravin). 

- Veřejné soutěže a zakázky dokončeny. 

- Projekt MOVI FAI - realizovány veřejné zakázky, dokončena přestavba a rekonstrukce 

velkých poslucháren U51. 

- Nainstalováno Jednotné prezentační místo v 55 posluchárnách a učebnách (jednotný software, 

ovládání atd.). 

- Aula na U2 bude otevřena pro předvolební shromáždění 11. 10. 2018. Doc. Kozák navrhl, 

aby se v aule na U2 konalo 16. 10. 2018 řádné zasedání AS UTB s volbou rektora.    

 

Ad 5) Slib členů AS UTB 

MgA. Libor Nemeškal, Ph.D. (FMK), doc. Ing. Pavel Valášek, CSc. (FLKŘ) a Mgr. Andrea Filová (FHS) 

se složením slibu ujali funkce člena AS UTB. 
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Ad 6) Projednání návrhu „I. změny Mzdového předpisu UTB“ 

Návrh byl AS UTB předložen 19. 6. 2018 a projednán na zasedání ekonomické komise (EK) 25. 6. 2018. 

Návrh v legislativní formě pro zaslání na MŠMT byl členům AS UTB rozeslán 11. 9. 2018 s označením 

v zápatí „Verze pro zasedání AS UTB 18. 9. 2018“.  

Na doporučení EK jsou v této verzi mzdové tarify zaokrouhleny nahoru na celé stokoruny. 

Rektor se opětovně vyjádřil k návrhu, zdůraznil, že navýšení tarifů se odvíjí od možností KMZ. Předseda 

EK dr. Beníček přednesl závěr projednávání v EK – doporučení ke schválení. 

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 226/3: 

AS UTB schválil I. změny Mzdového předpisu UTB ve verzi pro zasedání AS UTB 18. 9. 2018. 

Hlasování: 
Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 226/3: 

AS UTB schválil I. změny Mzdového předpisu UTB ve verzi pro zasedání AS UTB 18. 9. 2018. 

Ad 7) Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB  

Návrh na projednání smlouvy o zřízení věcného břemene Zlín UTB, kabelová smyčka VN a návrh  

na projednání smlouvy o zřízení věcného břemene Zlín UTB, přeložka kabelu NN a VN předložil  

AS UTB rektor prof. Sáha 10. 9. 2018. Dále rektor prof. Sáha předložil 18. 9. 2018 k vyjádření AS UTB 

návrh na koupi pozemku parc. č. st. 3291 v k. ú. Zlín. Předkládací lhůta pro všechny tyto návrhy jsou dva 

týdny, hlasování je možné až na příštím zasedání.  

Kvestor RNDr. Černý představil návrhy, zejména vysvětlil důvod odkoupení části pozemku parc. č. st. 

3291 – na tomto pozemku částečně stojí budova U1 a cílem transakce je definitivně vyřešit vlastnické 

nesrovnalosti týkající se budovy U1. S vlastníkem pozemku společností Dům kultury s. r. o. byla sjednána 

Kupní smlouva s cenou 328 tis. Kč bez DPH.  

Doc. Sysel vyslovil údiv nad výší kupní ceny za 41 m2 pozemku. Kvestor RNDr. Černý uvedl, že cena 

je výsledkem jednání s prodávající společností. 

Dr. Matýsek se dotázal na výši ceny pozemku v cenové mapě Zlína. 

Ing. Macháčková požádala předsedu EK dr. Beníčka o projednání uvedených návrhů v EK a současně 

požádala EK o projednání předloženého návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2018 (předloženo 

12. 9. 2018). 

Návrhy postoupeny k projednání EK. 

Ad 8)  Projednání návrhu „I. změna Pravidel průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FLKŘ“ 

Návrh schválený AS FLKŘ předložil 12. 6. 2018 předseda AS FLKŘ JUDr. Mauer. Jedná se pouze  

o jednu změnu, a to v doporučeném maximálním počtu studentů pro laboratorní cvičení (z dosavadních 

12 na 16 studentů). Návrh byl projednán legislativní komisí (LK) 19. 6. 2018 se závěrem doporučení  

k hlasování o schválení.    

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 226/4: 

AS UTB schválil I. změnu Pravidel průběhu studia ve studijních programech uskutečňovaných na FLKŘ 

ve znění předloženém 12. 6. 2018. 

Hlasování: 
Pro:       26 
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Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 226/4: 

AS UTB schválil I. změnu Pravidel průběhu studia ve studijních programech uskutečňovaných  

na FLKŘ ve znění předloženém 12. 6. 2018. 

Ad 9)  Projednání návrhu zástupce studentské komory AS UTB v rozvrhové komisi 

Předseda studentské komory AS UTB Bc. Koutný po projednání ve studentské komoře navrhl na tuto 

funkci Bc. Milana Švehlu. 

Ing. Macháčková požádala o hlasování tichým souhlasem o možnosti hlasování aklamací. 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 226/5: 

AS UTB schválil Bc. Milana Švehlu zástupcem studentské komory AS UTB v rozvrhové komisi. 

Hlasování: 
Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 226/5: 

AS UTB schválil Bc. Milana Švehlu zástupcem studentské komory AS UTB v rozvrhové komisi. 

Ad 10)  Projednání návrhu zástupce FHS  v ekonomické komisi AS UTB 

Nová členka AS UTB Mgr. Filová vyslovila souhlas s členstvím v EK za FHS.  

Ing. Macháčková požádala o hlasování tichým souhlasem o možnosti hlasování aklamací. 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 226/6: 

AS UTB schválil Mgr. Andreu Filovou členkou ekonomické komise AS UTB. 

Hlasování: 
Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 226/6: 

AS UTB schválil Mgr. Andreu Filovou členkou ekonomické komise AS UTB. 

Ad 11)  Projednání návrhu zástupce FLKŘ  v legislativní komisi AS UTB 

Nový člen AS UTB doc. Valášek vyslovil souhlas s členstvím v LK za FLKŘ.  

Ing. Macháčková požádala o hlasování tichým souhlasem o možnosti hlasování aklamací. 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 226/7: 

AS UTB schválil doc. Ing. Pavla Valáška, CSc. členem legislativní komise AS UTB. 

Hlasování: 
Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 226/7: 

AS UTB schválil doc. Ing. Pavla Valáška, CSc. členem legislativní komise AS UTB. 
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Ad 12) Různé 

 Ing. Macháčková informovala o přípravách volby kandidáta na jmenování rektorem – schůzka 

volební komise 13. 9. 2018. 

 Ing. Macháčková informovala o termínu zasedání předsednictva Rady vysokých škol (RVŠ)  

20. 9. 2018.  

 Ing. Macháčková svolala na 9. 10. 2018 zasedání LK a požádala členy LK o účast – prvním 

bodem programu bude volba předsedy LK. 

 Ing. Macháčková seznámila s Prohlášením užšího předsednictva RVŠ ke kauze plagiátorství 

z 24. 7. 2018:„Rada vysokých škol se plně ztotožňuje s Prohlášením Předsednictva České 

konference rektorů k plagiátorství ze dne 23. 7. 2018. V boji s opisováním a podváděním při 

zpracování závěrečných prací Rada vysokých škol spoléhá na účinnou pomoc akademických 

senátů českých a moravských vysokých škol. Prostřednictvím Fóra předsedů akademických 

senátů vysokých škol, které je jedním z orgánů Rady, se obrací na všechny členy akademických 

senátů, studenty i akademické pracovníky, aby problematiku plagiátorství a nedovoleného 

zpracování závěrečných prací za úplatu od začátku nového akademického roku 2018/2019 

zařadili mezi pravidelné body svých jednání a v maximální míře mezi členy akademických obcí 

prosazovali dodržování základních pravidel etického a čestného chování.“ 

Na UTB je plagiátorství disciplinárním přestupkem, viz čl. 2 Disciplinárního řádu pro studenty 

UTB: „Disciplinární přestupek (dále jen „přestupek“) je zaviněné porušení povinností 

stanovených právními předpisy nebo vnitřními předpisy UTB a jejích součástí. Student je tak 

povinen se při svém jednání řídit zejména Etickým kodexem UTB, který je součástí Statutu UTB.“ 

Etický kodex UTB část III odst. 7: „Student při vypracování svých prací nepoužívá jakoukoliv 

formu plagiátorství, tedy přejímání nebo přeformulování textu bez uvedení zdroje.“  

Ing. Macháčková apelovala na členy AS UTB, akademické pracovníky a studenty, aby při vedení 

závěrečných prací i při jejich vypracování důsledně dodržovali Etický kodex UTB. 

 Ing. Macháčková požádala studentskou komoru AS UTB o návrh zástupce i náhradníka zástupce 

UTB ve Studentské komoře RVŠ (SK RVŠ). Nové zastoupení UTB v SK RVŠ je potřeba 

delegovat proto, že zástupce UTB Ing. Zacharová rezignovala na funkci a Ing. Jílková (náhradník 

zástupce) ukončila studium na UTB.  

 Ing. Hnátková zaslala informace o své činnosti ve funkci viceprezidentky Eurodoc: 

- Účast na 9th UNICA PhD Master Class (2. 9. – 5. 9. 2018 Chorvatsko, Dubrovník)  zaměřeno 

na roli doktorandských škol za účelem zvýšení kvality doktorského vzdělávání. Akci 

organizovala UNICA (Network of Universities from the Capitals of Europe) and PRIDE 

Network (Professionals in Doctoral Education). 

- Příspěvek pro Eurodoc web: Increased funding for doctoral candidates in the Czech 

Republic in 2018 http://eurodoc.net/news/2018/increased-funding-for-doctoral-candidates-

in-the-czech-republic-in-2018 

- Článek v Science Impact by EU Science & Innovation - Open science for early-career 

researchers 

http://www.ingentaconnect.com/content/sil/impact/2018/00002018/00000006/art00024 

- Napsali o nás vedavyzkum.cz https://vedavyzkum.cz/ze-zahranici/ze-zahranici/mladi-

vyzkumnici-se-pripravuji-na-otevrenou-vedu/?from=fb 

 

 Dr. Musil informoval, že jako místopředseda AS FLKŘ zastupuje předsedu AS FLKŘ  

po ukončení členství JUDr. Mauera v AS FLKŘ. 

 Dr. Musil vyslovil návrh na konání řádného zasedání AS UTB 16. 10. 2018 s volbou kandidáta 

na jmenování rektorem v aule budovy U18 (FHS). Domnívá se, že případnou výuku v aule by pro 

tuto výjimečnou příležitost bylo možno přesunout. 

http://www.unica-network.eu/event/9th-unica-phd-master-class
http://eurodoc.net/news/2018/increased-funding-for-doctoral-candidates-in-the-czech-republic-in-2018
http://eurodoc.net/news/2018/increased-funding-for-doctoral-candidates-in-the-czech-republic-in-2018
http://www.ingentaconnect.com/content/sil/impact/2018/00002018/00000006/art00024
https://vedavyzkum.cz/ze-zahranici/ze-zahranici/mladi-vyzkumnici-se-pripravuji-na-otevrenou-vedu/?from=fb
https://vedavyzkum.cz/ze-zahranici/ze-zahranici/mladi-vyzkumnici-se-pripravuji-na-otevrenou-vedu/?from=fb


   

 

 

9 

 Dr. Musil upozornil na klamavou reklamu Vysoké školy Jagiellońské v Toruni, která na svém 

webu ukazuje budovy FLKŘ v Uherském Hradišti, ačkoliv v nich žádnou výuku nekoná. 

 Dr. Musil se dotázal na možnost odečíst z úvazku za výuku procenta z úvazku za výzkum. 

Prorektor prof. Sedlařík sdělil, že úvazek akademického pracovníka tvoří 50 % výuka,  

50 % výzkum a do toho se započítává i výzkum z projektu. 

 Dr Illík se vyslovil kriticky k Jednotnému prezentačnímu místu a dotázal se, zda proběhlo školení 

na obsluhu. 

 Dr. Šilhánová se dotázala na možnost vracení cestovného na účet a v souvislosti s umístěním 

pokladny na U13 upozornila na nepříjemné a nedůstojné čekání na vyúčtování na chodbě. 

Kvestor RNDr. Černý uvedl, že za tuzemské cestovné to možno je, jen bude potřeba podepsat 

s každým dohodu a přislíbil, že záležitost ohledně pokladny ještě projedná.  

 Dr. Matýsek se dotázal, proč nebude možné vracet cestovné v CZK na účet i ze zahraničních 

cest. 

 Termín příštího zasedání AS UTB  2. října 2018 od 13 hodin. 

 K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 226/8: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 2. října 2018 od 13 hodin a předběžný 

program tohoto zasedání: 

 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 226. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru UTB na rok 2019“. 

6. Projednání návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2018. 

7. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

8. Delegování zastoupení UTB ve Studentské komoře Rady vysokých škol. 

9. Různé. 

 

Hlasování: 
Pro:       27 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 226/8: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 2. října 2018 od 13 hodin a předběžný 

program tohoto zasedání: 

 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 226. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru UTB na rok 2019“. 

6. Projednání návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2018. 

7. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

8. Delegování zastoupení UTB ve Studentské komoře Rady vysokých škol. 

9. Různé. 

 

 

Příští řádné zasedání AS UTB  proběhne v úterý 2. října 2018 od 13,00 h  v  zasedací místnosti   

č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 
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Konec zasedání v 15,40 h 

Ve Zlíně dne 23. 9. 2018 

Zapsala T. Kosinová 

 

 

 

 

 

 

 

 Bc. Lukáš Koutný, v. r.  Ing. Alena Macháčková, CSc., v. r.  

předseda studentské komory AS UTB předsedkyně AS UTB 


